
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 18-6-2014 
 
María Jesús Sinfreu 
 
A l'últim Ple els vaig fer una pregunta per escrit sobre la possibilitat de 
que els ciutadans poguéssin decidir en temes concrets d'especial 
transcendència. Doncs bé, en veure el video del Ple que han penjat al 
portal de l'Ajuntament la meva sorpresa ha estat majúscula, ja que encara 
que ho subtitulen com "vídeo íntegre" està manipulat, hi ha un tall al 
minut 41'50'', curiosament, tot el relacionat amb la meva pregunta. 
 
De qui va partir la idea de censurar el vídeo suprimint la meva pregunta? 
Amb quin objectiu? 
 

El senyor Giner diu: 

“Com que era una pregunta adreçada a tots els grups, el que vaig fer jo va ser 
parlar amb Esplugues Televisió perquè clar, tenia interès a conèixer la gravació 
que fa Esplugues Televisió, com és que passava això, i els vaig enviar a tots 
els grups municipals la resposta que havia donat Esplugues Televisió. Per tant, 
suposava que farien ús d’aquesta resposta, que no podem donar més que la 
que ells ens donen, no tenim cap coneixement més que la resposta que ens 
donen. Jo li llegiré la resposta que ens va enviar Esplugues Televisió, i que jo 
vaig remetre a tots els grups municipals. 

I diu el següent, la resposta d’Esplugues Televisió: « Des del Departament 
d’Informatius ens remeten un escrit on expliquen quins són els procediments 
que seguim per a la gravació dels plens, i on queda clar per què falten algunes 
imatges. La direcció vol fer constar que Esplugues Televisió mai ha manipulat o 
censurat cap tipus de continguts. A més, els seus periodistes es regeixen per 
unes pautes de professionalitat, i des de la direcció se’ls deixa actuar segons 
aquestes pautes, no interferint a la seva tasca.» De totes maneres a partir d’ara 
per evitar que es pugui donar una altra situació com aquesta, encara que sigui 
des del darrere ens faran la gravació íntegra. 

L’escrit que acompanyava a la responsable en aquest sentit, que venia 
acompanyant el Director d’Esplugues Televisió diu el següent: «Des 
d’Esplugues Televisió, Llobregat Televisió, enregistrem des de fa un temps els 
plens municipals d’Esplugues. D’aquest enregistrament elaborem dues notícies 
amb els punts més destacats de l’ordre del dia. Normalment una d’aquestes 
notícies són de caràcter general, i l’altra sobre mocions. Per a la redacció i 
edició d’aquestes notícies necessitem declaracions dels regidors i imatges de 
recurs. Què són les imatges de recurs? Són un seguit d’imatges amb diferents 
enquadraments, plans curts, generals, detall, panoràmiques, que són 
imprescindibles per poder elaborar una notícia. Per això el procediment a 
seguir quan el periodista té sessió plenària a l’Ajuntament d’Esplugues és el 
següent: un, quan se seuen els regidors comença a gravar plans de recurs; 
dos, quan comença el plenari posa la càmera fixa al darrere de la sala de plens 
i enregistra el ple; tres, entre el final dels punts de l’ordre del dia i el de precs i 
preguntes fan més plans de recursos; quatre, continua gravant el ple amb 



càmera fixa al final de la sala de plens; cinquè, un cop acabat el ple, fer les 
declaracions de tots els portaveus dels grups municipals amb representació al 
consistori. És per aquest motiu que mentre que el periodista grava els recursos 
i torna al final de la sala de plens, moltes vegades l’inici del ple, o l’inici del torn 
de preguntes no està gravat o incomplert, per la qual cosa la còpia que 
entreguem a l’ajuntament pot tenir aquestes mancances de gravació.» 

Al que es comprometen aquí és a no moure la càmera, en tot cas, i fer la 
gravació sempre des del darrere. Això és el que s’extreu de la contesta que ens 
ha fet arribar Esplugues Televisió.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Amb això ja no hi ha més preguntes presentades per escrit al registre 
municipal, i entrem en l’apartat o al moment de poder formular aquestes 
preguntes en forma oral.  

El primer que ens diu el ROM és que podran formular preguntes els presidents 
o presidentes de les associacions de veïns de la nostra població. Bé, en aquest 
cas no veig cap president o presidenta d’associació... Sí? Me la demana algú. 
Qui? No. Bé, doncs aquest és el motiu pel qual ara sí ja obrim els precs i 
preguntes a la resta de les persones que avui ens acompanyen al ple, i per tant 
en prenem nota. 

He fet una cosa que no acostumo a fer, i veig que hi ha persones que demanen 
la paraula i no són les persones habituals en el ple, i per tant llegiré aquest 
apartat, que diu: «Finalment el president o presidenta del ple autoritzarà la 
formulació d’intervencions orals per par de les persones assistents a la sessió 
amb una durada màxima de trenta minuts. Es podrà formular un màxim de 
dues intervencions per persona, i cada intervenció tindrà una durada màxima 
d’un minut. El sobrant del temps de les intervencions no serà acumulable.» Sé 
que algunes sí que ho saben però d’altres no, i per això prendrem la paraula. 

Molt bé. Algunes persones ens poden dir el seu nom? Perquè no són les 
habituals i no sabem el nom. 

(Veus de fons.) 

La senyora alcaldessa diu: 

“D’aquesta banda no m’he deixat ningú, i si no després fem un repàs, i ara 
anem a l’altra banda. 

Bé, al darrera no veiem clarament. Sergi Oliveras, Ricard Ollveras, i demanen 
dues persones més? Ens poden dir el seu nom?  

Bé, donarem lectura. Avui hi ha moltes paraules. La durada d’aquest apartat no 
pot ser més de trenta minuts i no poden parlar més d’un minut per pregunta. 
Saben que serem flexibles, però dintre de la flexibilitat no podem multiplicar 
això per deu, d’acord? Doncs intentem ser continguts i no anar molt més enllà 



del que diu el ROM. Adriana, Alonso, Teresa Carbonell, Lola Castro, José 
Fernandez, Julián Carrasco, Jesús San Martín, Laura Benito, Guillermo 
Francés, Laura de Lucas, Javier Mederos, el senyor Vinyoles, Eduard Doce, 
Tomàs Llassat, Santi Campo, Sergi Oliveras, Ricard Oliveras, Ignasi Pérez i la 
Gemma... Ah i la senyora... Bé, per això fem la lectura, perquè sempre ens 
deixem a algú i... Sí, sí, la senyora Neus Oró i el senyor Jordi Raventós. Són 
vint-i-una persones, d’acord? Si en formulen dues ja ens sortim del temps. 
Torno a dir, hi haurà flexibilitat, però intentin que no sigui molt més d’un minut, 
si us plau. 

La senyora Adriana té la paraula. Vol formular una o dues preguntes? Doncs un 
minut per a cada.” 

 

La senyora Adriana diu: 

“Sóc veïna de La Mallola. Primer disculpar-me si la meva expressió verbal no... 
No sóc donada a micros, però bé... Primer donar les gràcies a Convergència i 
Unió per la seva no abstenció en el tema del tanatori, i fer costat. Als senyors 
socialistes, moltes gràcies per ser clars i dir que no ens faran costat per la por 
als judicis. I després comentar si a algú se li ha plantejat la idea que posar un 
tanatori amb quaranta places de pàrquing, vol dir que La Mallola tornarà a ser 
el pàrquing públic de la zona de dalt, i si tornarem a pagar nosaltres les 
conseqüències. A més a més, tenim molt clar que és un punt molt crític, tant al 
matí com a la tarda per a escoles, per tot el trànsit que tenim allà, i cotxes de 
morts..., no sé jo fins a quin punt això funcionaria. 

Després he vist en el document de l’ajuntament que posa «tanatori-crematori». 
A nosaltres ens han dit que de crematori res de res, i m’agradaria aclarir aquest 
punt.  

Moltes gràcies.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Alonso.” 

 

El senyor Alonso diu: 

(Aquesta intervenció no ha quedat enregistrada.)  

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Senyora Teresa Carbonell, vol fer una o dues qüestions? Doncs en té un 
minut.” 



 

La senyora Carbonell diu: 

“La pregunta és per a l’equip de govern, l’oposició i el regidor no adscrit, i parlo 
en nom de veïns i veïnes d’Esplugues. 

Vam enviar una carta a la secció Tribuna Oberta de la publicació El Pont abans 
del dia 3 de maig, esperant que sortís per a El Pont de juny. Just a final de 
maig rebem la notificació que no sortirà per manca d’espai, ja que altres cartes 
han arribat abans que la nostra, per tant, la nostra queda perquè es publicarà 
en el proper número que surti de la revista El Pont. Un cop vist El Pont, ens 
adonem que les cartes tenen una resposta per part de l’equip de govern, fins i 
tot quan no pregunten res, simplement expressen una opinió. És a partir d’aquí 
que no entenem que un espai de participació ciutadana sigui acaparat pels 
regidors, i especialment els de l’equip de govern, que tenen tota la resta de 
planes per expressar la seva opinió.  

La pregunta és: això de contestar fins i tot quan no es pregunta res serà a partir 
d’ara una pràctica habitual en l’espai de la Tribuna Oberta? Si és així, pensen 
donar més espai a la secció per tal que no quedin opinions, queixes i preguntes 
de la ciutadania sense publicar, o que es publiquin massa tard, potser quan el 
tema ja no és d’interès i han passat ja la idea? Què en pensa tota l’oposició i el 
regidor no adscrit? I quina proposta tenen per resoldre aquest problema?” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“La senyora Lola Castro.” 

 

La senyora Castro diu: 

“Sí, jo volia, en la mateixa línia, no és una pregunta, també és una constatació, 
perquè penso que l’ajuntament ha de ser conscient de la gravíssima situació 
que les retallades en salut estan produint a la població d’Esplugues. No només 
l’Hospital Moisés Broggi. L’Hospital Moisés Broggi és l’hospital de referència 
d’Esplugues i de moltes poblacions del Baix Llobregat. També el tancament de 
llits en l’Hospital de Bellvitge, que és un altre hospital de referència d’aquesta 
població, perquè clar, el senyor Boi Ruiz es dedica a executar una política 
sanitària que la població, bé, va allà, va cap allà, o sigui que va a tots els 
dispositius sanitaris. Jo sí que penso, no sabia que era aquesta proposta, però 
sí que penso que Esplugues també ha de liderar l’oposició i la mobilització en 
defensa del Sistema Públic de Salut, no només per a Esplugues sinó també per 
a tota la població del Baix Llobregat. Penso que és una necessitat, i que hem 
de ser conscients d’aquesta situació gravíssima i, per tant, no és una pregunta, 
és una constatació que enllaça amb reivindicacions ciutadanes de millora de la 
salut, i de les condicions de vida de la població d’Esplugues.  

Gràcies.” 



 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor José Fernandez.” 

 

El senyor Fernández diu: 

“Bueno, pues como sabéis, hace cuestión de, no sé si el pleno pasado o el 
anterior, se cayeron varias personas en el barrio de Can Clota, sobre las 
escaleras que hay, que nosotros, estando en la asociación, hemos estado en 
contra, que por qué no era liso aquello, pero en fin, aquello ya pasó y allí se ha 
quedado. Entonces sí decía la persona que se ha caído, la última que se ha 
caído, que se pintara. Yo desde aquí, como ciudadano, doy las gracias al 
equipo de gobierno y a toda la oposición porque por lo menos está pintada, 
está pintado lo que es la escalera, y por lo menos veremos…, o sea, 
esperemos que no se caiga nadie. Por lo tanto, muchas gracias.  

También, ya que tengo la alcachofa esta cogida, tanto para una cosa valgo, 
también si tengo que decirle algo tanto al equipo de gobierno como a la 
oposición, se la diré, que lo tengáis claro. I no tengáis prisa que la selección 
española va perdiendo 2-0.” 

(Rialles.) 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Julian Carrasco.” 

 

El senyor Carrasco diu: 

“Bona tarda. Bé... Esta semana que viene empieza la Semana de la Dignidad. 
Y entonces se trata de, en esta semana, reclamar la renta garantida. Deciros 
que la Asociación de Parados de Esplugues organizamos el día 26, el jueves 
26, a partir de las ocho de la tarde aquí, en la plaza del ayuntamiento, una 
concentración con velas, para exigir lo que decía la renta garantida.  

Y la segunda cuestión es que en El Pont 221, éste que han repartido ahora, el 
ayuntamiento, en los titulares de El Pont, dice que, curiosamente dice: 
«L’ajuntament destina 8,3 milions a millores en via pública i edificis.» I al costat 
està: «El programa d’aliments fa una crida per incrementar les reserves 
d’aliments.» No sé, creo que si hay a veces dinero para una cosa, supongo que 
también tiene que haber para otra, ¿no? Leyendo luego interiormente vemos 
cómo el tema del programa de alimentos hace una crida a la ciudadanía para 
que incremente el banco de alimentos. porque está un poco bajo, ¿no? Creo 
que estos titulares pues confunden un poco a la gente, porque la mayoría dirá: 



«Bueno, aquí nos gastamos 8,3 millones –sin entrar en debatir para qué– y 
luego el Banco de Alimentos está vacío, ¿no?» Creo que la prioridad…, 
supongo que todos sabemos dónde está.  

Gracias.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Jesús San Martín.” 

 

El senyor San Martín diu: 

“Hemos tenido conocimiento de que este consistorio acordó en su día asignar a 
la Asociación de Vecinos de Ciudad Diagonal un importe de 300.000 euros 
como compensación por la instalación de un tanatorio en la finca situada en 
Esteve i Fontanet, 112. Dos preguntas: ¿considera este ayuntamiento a los 
vecinos de Ciudad Diagonal como los únicos afectados por la instalación de 
dicho tanatorio? Segunda pregunta: ¿la mencionada cantidad de 300.000 euros 
procedería de las arcas municipales, o por el contrario, este consistorio cuenta 
con alguna otra fuente de financiación? 

Gracias.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Laura Benito. Senyora Laura Benito.” 

 

La senyora Benito diu: 

“Sí. Señor Giner, respondiéndole un poco antes a lo que usted me estaba 
comentando, aparte de lo que yo haga personalmente, yo vengo en 
representación de un partido político, y mi partido político no tiene ninguna 
obligación de venir con nombres y apellidos a ustedes a decir las personas que 
están pasándolo más o menos mal. Sin embargo, ustedes sí que tienen la 
obligación de que sus servicios sociales funcionen correctamente.  

Y dicho esto nos informan, bueno, la señora Sara Forgas, nos informó en el 
pleno pasado que había 663 personas que estaban acudiendo a los bancos de 
alimentos. Nos informan que en el mes de agosto bancos de alimentos 
cerraran, y nosotros quisiéramos saber si esta información es correcta, y en 
todo caso qué medidas piensa tomar este ayuntamiento para atender a estos 
663 vecinos que se van a quedar sin alimentos.  

Gracias.” 



 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Guillermo Francés.” 

 

El senyor Francés diu: 

“Buenas noches. Son dos preguntas. La primera va dirigía a Lidia. Decirte que 
el grupo de Ciudadanos también hemos presentado varias propuestas que se 
nos han tumbado por el motivo que presentamos en el ROM. Y creemos que 
esto no ha de ser bandera de ningún partido, y menos de la CUP, que si 
hubiera sido así que también la hubiera presentado.  

Luego, por otro lado es hacer una crítica al equipo de gobierno. Primeramente 
darle las gracias al señor Comellas por el apoyo sobre la propuesta sobre el 
ROM, se agradece mucho, y decirles que verdaderamente después de tres 
años lamentamos que no la hayan aprobado, cuando todavía no tienen un 
texto, un borrador referente a una modificación del ROM, que dicen que están 
en ello. Creemos que se olvidan que trabajamos para los ciudadanos y no para 
nosotros mismos.  

Gracias.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Hem votat favorablement tot i així, però bé... Molt bé, ara ho aclarirem. La 
senyora Laura de Lucas.” 

 

La senyora de Lucas diu: 

“Sí, hola, buenas noches, señora alcaldesa. Hace unos meses recibimos 
quejas de vecinos sobre los jabalíes que bajan al núcleo urbano y se les podía 
ver cerca de parques infantiles y en la carretera, con el consiguiente peligro 
para la seguridad de los conductores que esto supone. Además, el 
Ayuntamiento de Barcelona aconsejó en su día a los ciudadanos que no se 
acerquen a los jabalíes, ya que son animales salvajes y sus reacciones son 
imprevisibles. Si me permite entregarle una foto.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“En acabar el ple. Sí. Li agafaré amb molt de gust.” 

 



La senyora de Lucas diu: 

“Sí. En la foto se pueden ver a los jabalíes en medio de la carretera comiendo 
en bolsas de basura tiradas en ella. El Ayuntamiento de Sant Just, gobernado 
por el PSC, impondrá multas a aquellas personas que les den de comer a estos 
animales, rigiéndose así por la normativa del Consorcio del Parque de 
Collserola. De nuevo, como el tema de los jabalíes no ha remitido, Ciutadans 
quiere saber si este ayuntamiento finalmente piensa tomar alguna medida para 
solucionar y evitar la situación creada por los jabalíes en nuestro municipio. Y 
cuáles van a ser estas medidas en caso de que ustedes tomen alguna. 
Gracias.”  

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Javier Mederos. El senyor Javier Mederos.” 

 

El senyor Mederos diu: 

“Gràcies, senyora alcaldessa, equip de govern, regidors i regidores. En el ple 
del mes de maig el meu company Julio Roldán va fer una pregunta sobre el 
tema de l’accés que hi ha sota el pont..., bé, el pont dels Tres Molins, sobre 
quin estat hi havia de les obres, en quin estat es trobava. El senyor Giner va 
contestar, bé, va fer una exposició al Julio del tema que hi havia unes tanques, 
que feien molt de temps que estaven parades les obres..., bé, que no se sabia 
ben bé què s’acabaria fent sota aquest pont, i què passaria amb aquesta 
entrada de connexió amb Barcelona.  

Bé, la seva resposta, segons l’acta d’aquella sessió, va ser que això no depenia 
de l’Ajuntament d’Esplugues, i que estava en previsió que això ho pogués 
decidir Carreteres de la Generalitat, etcètera. Això està en la sessió de l’acta. 
Jo ho volia aclarir, perquè ens ha sobtat, des del Grup Local de Ciutadans 
d’Esplugues, que en El Pont d’Esplugues, en la pàgina número 9, hi hagi una 
noticia que diu: « Els Ajuntaments d’Esplugues i Barcelona han encarregat a 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona la redacció d’un projecte que permeti crear 
una connexió per a ciclistes i vianants entre Esplugues i l’Avinguda Diagonal de 
Barcelona.» Que per un costat em sembla genial, està molt bé, però si això ja 
se sabia que s’anava a fer, per què el mes passat la resposta al Julio va ser, 
que, bé, més o menys que no hi havia ni idea del que es faria, i ara s’anuncia 
en El Pont aquesta notícia amb tot esplendor. És més, amb una referència a 
vostè que diu: « Entrada digna, a més de suposar un nou recurs per als 
ciclistes i vianants, la reforma dignificarà una de les principals entrades a 
Esplugues.» Em sembla molt bé que s’hagi fet, però volíem que ens aclareixin 
si això ja estava decidit, si no estava decidit, si la resposta al Julio no va ser la 
mateixa, és a dir, no és correcta la pregunta, si estem parlant d’una altra 
entrada, i amb quants diners s’ha fet, és a dir, quin pressupost té aquest 
projecte, perquè ho repetim, en el ple del mes passat no es va donar cap dada 
d’aquestes. 



I la segona pregunta fa referència a aquestes paradetes de focs d’artifici que es 
col·loquen per Sant Joan. Només volia preguntar quantes n’hi ha en total a tot 
Esplugues, i si hi ha hagut alguna irregularitat, si s’ha hagut de tancar alguna 
per vendre a menors, per..., bé, alguna condició que no sigui la correcta per a 
la seva distribució?  

Moltes gràcies.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Jordi Vinyoles. Senyor Vinyoles...” 

 

El senyor Vinyoles diu: 

“Hola, bona nit. En relació a l’aprovació inicial a la sol·licitud d’Elysius Europa, 
S.L. per instal·lar el tanatori al carrer Esteve i Fontanet, cantonada Avinguda de 
La Miranda, per cert. La pregunta que fem a l’equip de govern és: quin criteri ha 
aplicat per a l’aprovació d’aquesta sol·licitud, i si ha aplicat les normes generals 
de regulació de la zona, o contràriament, n’ha aplicat unes altres diferents que 
afavoreixin els interessos d’Àltima?” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Eduard Doce.” 

 

El senyor Doce diu: 

“En relació al mateix tema anterior del tanatori. La normativa que regula 
l’aprovació del pla especial, si més no l’aprovació inicial a la que va procedir la 
junta de govern, fixa entre altres motius la justificació de l’interès públic de 
l’equipament. S’ha fet al·lusió anteriorment al fet que és un lloc de circulació 
complicada, és un emplaçament que probablement genera algun problema 
patrimonial en el futur per als vuitanta-un apartaments assistits que revertiran 
en les arques municipals. Tenint en compte tots aquests aspectes, dels quals 
tenen informació, la pregunta que formulem als diferents grups polítics i al 
regidor no adscrit és si consideren que hi ha motius o raons d’interès que 
justifiquen plenament l’interès públic en aquesta operació.  

I una segona pregunta és en relació al fet que aquest equipament ve a un 
sector en el qual tenim una oferta àmplia, i en aquests moments, com sabem, 
infrautilitzada. De fet, l’equipament del tanatori de Sant Just Desvern hi ha dies 
en què ha estat tancat. Tenint en compte a més a més que el tanatori que hi ha 
a Esplugues actualment està implantat en un sòl industrial, que no demanava 
els beneficis de un sòl de tutela pública, com és el d’equipaments, si els 



regidors, els portaveus dels diversos grups polítics i el regidor no adscrit 
consideren també que en aquest cas hi ha aquest interès públic, atès que 
l’oferta és sobreabundant, o aquests solars d’equipaments seria preferible que 
es destinessin a uns usos que realment necessitessin d’aquesta tutela pública.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Tomàs Llassat.” 

 

El senyor Llassat diu: 

“Hola, bona nit. Jo vull fer dues preguntes. La primera va destinada a tots els 
grups municipals, al regidor no adscrit i a vostès mateixos, i és més que una 
pregunta una mostra d’agraïment, perquè jo sóc una persona implicada amb el 
tema de les terrasses de bars, ja que tinc un bar, que precisament tindria 
aquesta terrassa. És quasi una necessitat vital per sobreviure el negoci, i 
aleshores entenc que l’interès que han mostrat tots és molt important per a mi, i 
els ho vull agrair. I vull agrair especialment als dos regidors malalts del Partit 
Popular, perquè realment han fet l’esforç de quedar-se aquí fins a aquest 
moment. 

La segona pregunta que vull fer és que després de l’explicació que vostès han 
fet, que ha fet el senyor Giner, no em queda clar si la terrassa de bar ens serà 
permesa aquest any o no. Aviam, jo crec que la senyora alcaldessa, 
evidentment, té la potestat d’autoritzar o no autoritzar aquestes terrasses de 
bar, però que això ho fa sempre segons una normativa establerta, modificada o 
feta a través del ple de l’ajuntament. En aquesta normativa és on s’han de fer 
totes les coses. La moció que s’ha presentat avui representava una proposta 
que era com una normativa provisional, que evidentment en funció dels 
resultats es modificaria o no de cara a l’any 2015, però que en principi ja té 
totes les característiques d’una normativa. Per tant, entenc que havent 
demanat una terrassa que correspongui a tot allò que aquesta normativa 
requereix, hauria de ser aprovada d’alguna manera. La pregunta és: senyora 
alcaldessa, estarà autoritzada la terrassa que he demanat, sí o no?” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Santi Campo.” 

 

El senyor Campo diu: 

“Bé, era sobre la setmana de la dignitat, que a part de la concentració del dia 
26 a les 8 dels ajuntaments, hi ha la proposta que els ajuntaments col·loquin 
també la pancarta de la setmana al balcó. Jo ho he enviat, des d’Iniciativa ho 



hem enviat als grups municipals, i també ho hem enviat als partits d’Esplugues 
que nosaltres hem localitzat, que van donar suport en el seu moment a la 
recollida de firmes. Per tant, el prec que us faig, i que m’agradaria que 
contestéssiu, és si posareu la pancarta en aquest consistori, per tant, l’opinió 
dels grups al respecte.  

I l’altra cosa és que tota la gent que estiguem disposats a impulsar, si creieu 
que val la pena que ens veiem un moment després i intentem de coordinar-ho, 
o els diferents partits anem pel nostre compte convocant a l’assemblea la 
concentració del dia 26.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Molt bé. El senyor Sergi Oliveras.” 

 

El senyor Oliveras diu: 

“Bé, nosaltres des de la CUP volíem sumar-nos també a la pregunta que ha fet 
la Teresa respecte a la Tribuna Ciutadana de El Pont, les pàgines de Tribuna 
Ciutadana, perquè ens vam trobar en una situació similar també, donat que 
vam enviar una carta gairebé amb dos mesos d’antelació, ja que a El Pont del 
mes de maig no va sortir, entenc per qüestions de les eleccions europees, i per 
tant, doncs clar, si no surten en dos mesos i a més a més se’ns envia una carta 
dient que per qüestions d’espai no es podrà publicar durant el mes de juny, 
doncs clar, entenc que moltes coses que es puguin posar perden vigència, i per 
tant, entenc que en una publicació com El Pont, que hi ha espai suficient com 
perquè els regidors i regidores amb responsabilitats de govern expressin el que 
vulguin, entenc que no s’ha de convertir allò en un xat, bàsicament perquè 
tampoc no hi ha capacitat ni possibilitat de rèplica. Llavors, entenem i 
demanem que es respecti la Tribuna Ciutadana i es publiquin totes les cartes 
que s’enviïn, i si convé s’ampliïn les pàgines, vull dir... En tot cas, aquesta era 
la demanda.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Senyor Ricard Oliveras.” 

 

El senyor Oliveras diu: 

“Hola, bona nit. La pregunta és perquè la respongui tot el consistori, és a dir, 
els grups municipals i el regidor no adscrit. Creuen vostès que els imputats pel 
judici del ple de l’ajuntament han d’entrar a presó pels fets que van succeir?” 

 



La senyora alcaldessa diu: 

“Entenc que ja està, senyor Oliveras. Molt bé. Doncs la senyora Gemma 
Salvià.” 

 

La senyora Salvià diu: 

“Bé, en relació al que ha dit el Ricard, volia afegir una altra pregunta, que és 
que si esteu d’acord en acompanyar els advocats dels encausats a parlar amb 
el fiscal per dir personalment, bé, ratificar la declaració que vau fer en el seu dia 
dient que les penes que es demanaven eren excessives?” 

 

El senyor Ignasi Pérez: 

“Bé, en relació a les dues últimes preguntes...” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“El senyor Ignasi Pérez, sí. Veig que ja directament..., i ens queden dos més.” 

 

El senyor Pérez diu: 

“Sí, sí, anem per feina. Estan d’acord amb dir al fiscal que no volen que cap 
imputat vagi a presó pels fets de l’ajuntament?” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“I ara el senyor Jordi Raventós.” 

 

El senyor Raventós diu: 

“Són dues preguntes. Avui parlo com a Jordi Raventós. La primera és que quan 
hi ha un tema així, d’interès sobretot per a un barri, com en aquest cas el 
tanatori a La Miranda, l’associació de veïns s’ha preocupat d’avisar els que 
estem associats a l’associació, de fer una assemblea i parlar-ne, però en canvi, 
em sembla que és prou ampli el tema com perquè l’ajuntament es preocupés 
en els barris, perquè no tothom està obligat a estar associat a l’associació de 
veïns per estar informat. Una cosa és estar informat de coses potser menys 
transcendents, però quan el tema és molt important em sembla que s’hauria de 
convocar, no sé com, igual que reps un paper a la bústia dient: «Tal carrer 



quedarà tallat per obres», doncs, «hi ha tal problema», i em sembla que això 
hauria de ser així. 

I el segon tema ha sigut una mica que lliga amb un tema dels d’avui també. 
Quan he vingut cap a aquí, i també fa dies que ho he vist, aquí a Laureà Miró, 
davant on hi havia el Can Quirze, es va treure la gespa i es van posar unes 
llambordes de color vermell. Es van posar no sé per què. I ara resulta que ha 
servit per fer una terrassa del bar de davant. Llavors, m’ha sorprès, no sé si era 
l’objectiu de les llambordes i treure la gespa era pel bar, si és que el bar ho ha 
pagat, si és que ho hem pagat entre tots i llavors el bar se n’aprofita? Però és 
que lliga amb el tema d’avui per casualitat, però vull dir, com que a mi 
m’interessen les plantes, dic: «No sé, han tret la gespa i no sé per què.»” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Molt bé, i per últim la senyora Neus Oró.” 

 

La senyora Oró diu: 

“Com sempre, em deixen per a l’última, i dóna la impressió que jo sóc la 
escoba, o no sé què. Bé, és igual. Aquest matí m’he trobat amb el Josep Prats, 
que tots coneixem, i m’he recordat d’una frase que fa molts anys em va dir: 
«Los reyes hacen sus leyes, las suyas.» Més tard Romanones va dir: «Hagan 
ustedes las leyes que yo haré los reglamentos.» Molt bé, magnífic. Aquí, en 
aquest ajuntament, ens trobem que sí, uns poden parlar no sé què... És igual, 
em dóna igual, perquè al final sempre parlem, encara que no ens vulguin 
escoltar. Aquí tenim la Constitució, a la qual diu clarament que ningú pot ser 
discriminat per la seva manera de no sé què. Però bé, potser això encara no ho 
tenim molt assumit, per tant, demano a tots els grups que, donat que ara 
entrarem en un nou projecte, no sé, d’eleccions, féssim què vol dir democràcia, 
i cada un aportés, d’una manera ciutadana, evidentment, què entenem per 
democràcia, si los muchos, o los pocos y selectos? Si los no sé què, és igual, 
ho demano. Feu un, no sé, cuadernos para el diálogo, para el desencuentro, 
per al que vulgueu, em dóna igual absolutament. 

En una cosa sí li he de donar la raó al regidor de Convergència i Unió: encara 
és l’hora que ens poséssim a treballar per al que és realment justícia. Sense 
justícia no tindrem res. Era ahir que un grup de persones deia: «Des dels anys 
setanta», i no tiraré més enrere, «fins ara només parlem de qui posarem a la 
taula, si aquest got té aquest color, aquella cullereta és petita o gran» i tal, però 
encara no sabem què menjarem, potser patates, però bé, menjaríem alguna 
cosa, però és que no, només estem discutint, constantment –ens ho poseu a 
huevo, com diuen normalment– i continuem aquí. Primer justícia perquè hi hagi 
pau, del contrari no passarà res.  

Avui m’ha sobtat aquesta proposta de vostès sobre la monarquia i la república. 
Bé, però tenim clars exemples de molta gent que ha estat accedint a segons 



quins llocs per herència. Per exemple, el senyor Palacín va rebre per herència 
del senyor Pérez, la senyora Pilar Díaz per herència del d’això també, va cedit. 
I tantes i tantes herències. Bé, sempre tenim algunes... Com es diu això? (Veus 
de fons.) Quan a un li surt una urticària... 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Sap que jo la deixo molt, i si vol una miqueta més, però és que avui tothom ha 
estat molt contingut, senyora Oró...” 

 

La senyora Oró diu: 

“Acabo. Realment els estimem, encara que no s’ho creguin. Vostès creuen que 
aguantaríem aquests palizones si no ens estiméssim Esplugues i a la gent que, 
d’una manera més bé o pitjor, intenta fer alguna cosa? Si us plau, no ens diguin 
que no, si els estimem, però amb bogeria.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Molt bé, doncs molt agraïda per totes les qüestions, i ara, com que hi ha 
algunes, si no recordo malament són tres qüestions en concret que sí que ens 
han formulat a tots els grups i al regidor no adscrit, doncs ara és el moment 
precisament, de contestar-les, començant per aquestes i acabant per la resta. 
Senyor Pons, quan vostè vulgui.” 
 

La senyora alcaldessa diu: 

“Ah, que vols que la contesti, que no l’ha contestada. Doncs efectivament, que 
també ens ha fet una pregunta, i entenc que ha contestat a totes tret d’aquesta, 
no?” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“També l’ha de contestar el senyor Pons? Per això aixeca la mà, perquè també 
l’ha de contestar? Doncs el cas del senyor Ignasi Pérez, que també...” 
 

La senyora alcaldessa diu: 

“Si us plau, que puguem respondre. Silenci, si us plau.” 

 

 



El senyor Giner diu: 

“Sobre les preguntes, la pregunta de la senyora Teresa Carbonell, que parlava 
del tema de les cartes. Bé, hi ha aquest consell de comunicació, efectivament, 
on estan representats els grups polítics. Cada grup polític té representants i..., 
si vol pot assistir amb un assessor especialitzat en temes de comunicació, i al 
llarg de les seves sessions el que hem anat fent és intentar aportar millores, 
novetats, analitzant els continguts perquè aquesta publicació sigui el que tots 
volem que sigui, un veritable canal de comunicació. 

Sobre el tema de la secció de Tribuna Oberta, a la pròpia secció, al final, hi ha 
una manxeta, i entre d’altres coses diu les cartes, els caràcters que han de tenir 
i tal. Després diu: «Els escrits que siguin susceptibles de rebre contestació per 
part de l’equip de govern podran incloure la resposta en el moment de la 
publicació.» Els escrits que siguin susceptibles de rebre contestació. Això es va 
parlar amb el consell de comunicació, i el que es va comentar era que hi havia 
mitjans de comunicació també, diaris fonamentalment com La Vanguardia, o El 
Periódico, que davant d’una carta d’algun ciutadà, fos o no fos una pregunta, 
se’ls demanava un aclariment. Jo mateix, a mi mateix m’han demanat en algun 
mitjà de comunicació d’aquests que aclarís o digués la posició respecte d’això. 
Si no es fes això així, que és un tema que evidentment cadascú pot pensar el 
que cregui, com la publicació surt cada mes, hi haurien qüestions potser que 
són mereixedores d’una puntualització i no es podria fer. De fet, doncs, per 
tant, hi ha una manxeta de color taronja que diu: «Els escrits que siguin 
susceptibles de rebre contestació per part de l’equip de govern, podran incloure 
la resposta en el moment de la publicació.» Ho diu la mateixa publicació. Tot es 
pot veure, i tot ho podem tractar, no obstant. 

Sobre l’altra pregunta que era, diguem-ne, per a tots els grups, el senyor 
Eduard Doce parlava del tema del «concepte d’interès públic». Aquest tema 
d’interès públic no el fixa l’ajuntament ni cap tècnic, sinó que ve donada a la 
pròpia llei, que aquest tipus d’activitat està considerada com a tal, d’interès 
públic. I a la llei sectorial de la mateixa Generalitat ho diu. Vostès, que han anat 
a veure a la Generalitat, a interessar-se per aquest tema, suposo que els 
hauran explicat abastament això. I per altra banda, queda clar que tenen 
aquesta qualificació d’interès públic. No és que digui: «Bé, a veure si aquest el 
té, o no el té.» Genèric, tenen la qualificació d’interès públic. 

A la pregunta de... No sé si he contestat, ha fet algun altra més? No he pres 
nota més que d’aquesta, si ha fet alguna altra més? A la pregunta del senyor 
Llassat, que feia a tots els grups, que diu: «No sé si queda clar si m’han 
autoritzat la terrassa?» S’ha produït un canvi en la proposta d’acord que han 
presentat els grups polítics, i que s’ha aprovat per majoria. Llavors, nosaltres el 
que farem serà, sobre aquesta nova proposta, demanarem un informe jurídic 
que ens aclareixi quin és el camí a seguir, i en quines condicions. Demanarem 
un informe jurídic amb això, i l’encarregarem demà mateix. 

(Veu de fons.) 

No cal, nosaltres l’encarregarem demà mateix. En aquest tema encarregarem 
al secretari que faci un informe jurídic també sobre el nou acord que han 



presentat. Han fet una nova redacció diferent. Es va fer un informe jurídic sobre 
l’anterior redacció, ara hi ha una de nova i, per tant, el que plantejarem serà un 
nou informe jurídic que ens digui això. I si el secretari diu que sí, doncs serà 
que sí, i si diu que no, serà que no. Veurem en quin sentit es fa. Jo no li puc 
avançar això ara, Tomàs. 

Quant al tema de..., la pregunta del Ricard Oliveras, que feia a tots els grups, 
sobre si han d’entrar a la presó pels fets que van succeir, nosaltres no volem 
que ningú entri a la presó per aquests fets, ni ho desitgem ni ho volem, això 
està ben clar, que quedi ben clar.  

La Gemma Sàlvia, contestaria a un acord que es va prendre a la junta de 
portaveus, on vam quedar que ens ratificaríem en la declaració del ple sobre 
aquests fets, que es demanava la màxima proporcionalitat, i estaríem disposats 
a portar-la personalment a la fiscalia els portaveus signants. Tots van dir que 
ho signarien a la junta de portaveus. 

No sé si hi ha alguna altra pregunta més a tots? L’Ignasi Pérez, bé, anava en el 
mateix sentit. Jo crec que he donat resposta també a la seva pregunta. 

(Veu de fons) 

Sí, sí, en això no hi ha cap problema, a col·locar-la.  

(Veus de fons.) 

Bé, diem que per la nostra banda, també ho parlarem, ho consultarem a la 
junta de portaveus, que tothom es pugui expressar. Això és evident. Ho donem 
per suposat. 

I ara entrem a les preguntes que no han fet a tots els grups en conjunt..., i 
serien les següents, a veure. La senyora Adriana, que ha marxat, em sembla, 
en aquests moments, parlava de per què ha d’estar en aquell lloc, miri, i ho 
hem repetit també moltes vegades: és un criteri de legalitat, no és d’oportunitat 
sinó que és un tema que la llei els empara, i per tant, nosaltres no podem anar 
contra aquesta situació, que és absolutament legal. El que hem de fer és 
tramitar-ho, que és el que farem, tramitar-ho. Després, quan hi hagi la votació 
aquí, al ple, cada grup es posicionarà, i si la majoria vota que no, doncs sortirà 
que no, i els que votem que sí haurem de votar que sí pensant que complirem 
amb la legalitat. Sempre ens movem per aquest criteri. Si hi ha un criteri 
d’oportunitat, doncs també el faríem servir, «miri, pensem que això no hauria de 
ser així», però en aquest cas concret és un tema estrictament de legalitat.  

Quant al tema del crematori que preguntava, bé, les condicions també que vam 
posar, i surt en el planejament, és que no hi ha d’haver crematori. Això també 
ho deixem clar, tant en un cantó com en l’altre. O sigui, un condicionant seria la 
no existència de crematori. 

Al senyor Alonso li contestarà, com s’ha adreçat a l’alcaldessa, doncs li 
contestarà ella mateixa. 



La senyora Lola Castro ha fet unes manifestacions més aviat, no he entès que 
fos una pregunta, sobre el problema de les retallades en salut, que en aquests 
moments s’han produït a tots els nivells, a l’Estat i a la Generalitat. 

José Fernández, també ha fet una intervenció, en aquest cas d’agraïment. 

Julián Carrasco parlava del tema de la setmana de la dignitat, i anunciava 
aquest acte del dia 26 a partir de les 8 del vespre, amb la concentració amb 
espelmes, i després feia una referència al banc d’aliments. Bé, sobre aquest 
tema del Banc d’Aliments, sí, nosaltres treballem perquè no hi hagi cap 
carència en aquest sentit, però també hi ha altres molts aspectes de caire 
social que afecten a les famílies, de caire econòmic que afecten a les famílies, 
que també treballem per tirar cap endavant, i per poder pal·liar altres tipus de 
problemàtiques. 

El senyor San Martín feia d’una pregunta... sobre el compromiso de una 
quantitat a Ciutat Diagonal. Dentro de lo que fue la construcción de la 
residencia y los apartamentos asistidos había una cláusula que se acordó en 
su momento de que a los apartamentos asistidos hacía una aportación 
económica al ayuntamiento para hacer ese equipamiento. Con que estaban 
situados en Ciudad Diagonal y actuaban ahí, había ese compromiso. Hay 
ingresada en caja una cantidad económica para hacer ese equipamiento. Y 
entonces, hay un dinero que sólo puede dedicarse a esa finalidad, porque el 
destino, de esa aportación era finalista. El ayuntamiento lo tiene en caja, pero 
no ha llevado a cabo esa actuación. Si hay alguna otra aportación económica 
suplementaria, el ayuntamiento la podrá dedicar a eso o a otra actuación, pero 
también a ésa si fuera preciso. 

Laura Benito, bueno, ha hecho una aclaración, entiendo. Y entiendo y le ruego 
que no se moleste si he tenido alguna intervención que pudiera, quizá, no ser 
de su agrado. No ha sido, evidentemente, nunca intencionada. 

Sobre el tema del Banco de Alimentos, el cierre en agosto, Sara Forgas daría 
respuesta a esta cuestión. 

(Veu de fons.) 

Bé, després, si li sembla #. Jo el que he dit concretament és que hi ha una 
aportació de apartamentos asistidos per fer aquest equipament per un cantó. 
He entès que preguntava si aquesta empresa, Elysius, feia alguna aportació 
econòmica, si es destinaria a això? Això és el que jo he entès, i és la resposta 
que he donat en funció de la pregunta que jo he entès.  

Sara?”  

 

La senyora Forgas diu: 

“Senyora Benito, sí, està en el cert, al mes d’agost el Banc d’Aliments tanca. El 
que fem per compensar els aliments del mes d’agost que no es donen a les 
famílies és que durant el mes de juliol es fa un lot doble. Això quant a les 



famílies que són ja usuàries del Banc d’Aliments. Si sorgeix algun problema, 
alguna urgència durant el mes d’agost, tenim el servei de menjador social, que 
durant aquest mes ens donaria resposta.” 

 

El senyor Giner diu: 

“Sobre la intervenció de Guillermo Francés, sólo aclarar que nosotros hemos 
votado a favor, de la propuesta de Ciutadans sobre el tema de la inclusión de 
hábiles cuando hablemos del período de días sin más. 

Laura de Lucas habla del tema de los jabalís. Tenemos una ordenanza que 
prohíbe alimentar a los animales –ya la tenemos esa ordenanza. Lo que pasa 
es que en muchos casos, esos animales se mueven mucho por la parte de 
Finestrelles, La Miranda,…, pero incluso bajan al centro de la población. Se 
han encontrado, han llegado a sitios como la calle Manuel de Falla, donde está 
la Policía Local. Y es verdad que esos animales bajan a buscar comida, hay 
una superpoblación en Collserola en este momento y bajan a buscar comida. 
Hay gente que les da comida, y hemos detectado algunos casos en los que 
hemos actuado, sobre todo en Finestrelles, junto a la parte de lo que es Parque 
de Collserola. Respecto a éstos que bajan, y vuelcan contenedores en algún 
caso o intentan sacar la comida, ahí no podemos hacer nada, porque lo que 
hacen los animales es, por el olfato, supongo, huelen el alimento, y vuelcan el 
contenedor e intentan comer de las bolsas. Pero nuestra ordenanza lo de 
prohibir dar de comer eso ya lo regula. La policía tiene instrucciones en ese 
sentido. 

Javier Mederos preguntaba sobre el tema del acceso bajo…, bueno, el puente 
de Los Tres Molinos. Yo le dije que estaba pendiente de recibirse por la 
demarcación de Carreteras, pero la Autoridad de Transporte Metropolitano en 
su momento hizo una propuesta de que eso fuera un acceso para bicicletas y 
para peatones directamente a la Diagonal. Nos pareció una buena idea, y lo 
que hicimos fue hablar con el Ayuntamiento de Barcelona. Al Ayuntamiento de 
Barcelona le pareció correcto, y lo que ha aparecido en El Pont es la propuesta 
de la ATM, concretamente. Sobre esa propuesta de la ATM, el Ayuntamiento 
de Barcelona encargó al Área Metropolitana un estudio económico, no hay un 
presupuesto definido, y en todo caso lo que sí se acordó en la reunión que 
hubo es que se pagaría a partes iguales, un 30 por ciento el Área 
Metropolitana, un 30 por ciento el Ayuntamiento de Barcelona y un 30 por 
ciento el de Esplugues. Todavía no está recibida esa obra tampoco por la 
demarcación de Carreteras, pero nosotros creemos que ese enlace con la 
Diagonal por ese sector es importante de cara a este proyecto que comento. 
Yo en ese momento si no le contesté eso es porque entendí que usted se 
refería fundamentalmente al mal estado del puente, que estaba en una 
situación… Bueno, el aplacado está roto y tal. Pero no entendí que me 
preguntara concretamente si había un proyecto concreto sobre eso. 

En cuanto a la pregunta de Jordi Vinyoles, sobre Elysius Europa: «Quin criteri 
ha aprovat...? » Bé, aquest tema és... Perdón. 



(Veu de fons.) 

Ah, sí, perdó, està aquí apuntada, sí, sí. Les paradetes de focs d’artifici. No li 
puc dir en aquests moments quantes llicències s’han donat. El que sí li puc dir 
és que això té una regulació molt concreta, i aquí intervenen les inspeccions 
que fan, tant la policia com Mossos d’Esquadra com la Guardia Civil, sobre el 
tema de la instal·lació, mesures de seguretat, etcètera, i evidentment hi ha unes 
condicions, quant a la venda d’aquests productes pirotècnics a menors d’edat. 
No li puc dir quantes hi ha, però podem preguntar-ho i li faré arribar. També li 
podré dir les ubicacions, on han estat concedides. I disculpi, perquè se m’havia 
passat aquesta pregunta, que estava a final de tot. 

El senyor Jordi Vinyoles pregunta els criteris, entenc jo, urbanístics, amb què 
s’ha aprovat inicialment el planejament del tanatori. El que s’ha aprovat és, 
tenint en compte que l’ocupació no superi més enllà del que seria, diguem-ne, 
en aquest sentit desitjable, i per tant, l’alçada seria de sis metres, i el que 
també s’ha aprovat és una edificabilitat del 0,75, que aquesta edificabilitat sí 
que és del sector. Quant a l’ocupació, pot ocupar més o pot ocupar menys. Si 
ocupa menys, l’edifici és més alt, si ocupa més, l’edifici és més baix. Enteníem 
que donada la situació el millor seria que l’edifici fos més baix, no esgotés 
l’alçada màxima, el gal·li màxim que podia tenir. 

Quant a la pregunta del senyor Santi Campo, parlava precisament de la 
pancarta, ho comentarem a la junta de portaveus, si els sembla bé, i a partir 
d’aquí, si els sembla bé, doncs no hi hauria cap inconvenient. 

Bé, i quant al Sergi Oliveras, que parlava també del tema similar al que 
plantejava la senyora Carbonell, sobre el nombre de cartes, que es respecti la 
Tribuna Ciutadana. Bé, nosaltres el que fem és el que vam acordar en un 
principi. Ara podem parlar en el proper consell d’altres aspectes, eh? Vull dir, 
prenem nota del suggeriment, i el podem plantejar en una propera reunió del 
Consell de Comunicació. 

Jordi Raventós feia una pregunta, també. Bé, he entès que ha fet un prec 
primer, no? Hi he entès. Nosaltres vam intentar repetidament refer la gespa 
d’aquest tram de Laureà Miró, i no ens en sortíem perquè és un tram de vorera 
pel qual circula moltíssima gent, i sortien immediatament clapes. Finalment vam 
decidir el següent: vam decidir per un cantó posar les llambordes, i després, en 
el que són els escocells, plantar uns arbustos, que quan estiguin plens també 
faran massa de vegetació perfectament retallada com si fos un seto, per tant, 
pensem que és una bona actuació, i ens oblidem de tot el problema de la 
reposició permanent de la gespa, que en aquest sector era maltractada, 
segurament per la intensitat de pas de la gent i altres qüestions, motos també 
en algun cas. I algun vehicle tocant al carrer de l’Església, que aparcava 
damunt de la gespa. Vam pensar que era la millor manera d’actuar. 

I la senyora Neus Oró el que ha fet és una reflexió. (Veu de fons.) No, nosaltres 
no hem fet res per cap bar. I que quedi clar que en aquest cas ja fa temps que 
això es va fer així. Crec recordar que hi ha hagut un canvi, ja s’havia posat la 
llamborda i va haver-hi inclús un canvi de titularitat, i evidentment no actuem 



per cap altre motiu que pensant que fem el millor per a la ciutadania i per a la 
ciutat. 

(Veu de fons.) 

Bé, per a nosaltres els interlocutors sempre han estat, en aquest sentit, les 
associacions de veïns. També les associacions de veïns podrien fer aquesta 
crida, no tindríem inconvenient. Jo prenc nota d’aquest tema. No tenim 
inconvenient en què quan hi hagi un tema d’interès general, de fet ja ho hem fet 
també presentant algun projecte de carrers, doncs es fa una convocatòria al 
conjunt d’afectats. Això ho hem fet a Can Vidalet, amb el tema del carrer Molí, 
ho hem fet també a La Plana amb el carrer Quintana, hem fet una convocatòria 
pública perquè tothom qui volgués hi pogués assistir. 

(Veu de fons.) 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Molt bé. Senyor Raventós, no podem continuar, ho sap. A més, sap que no pot 
intervenir. Ho ha fet una vegada, ho ha fet dues..., no pot. Vol que li contesti 
una pregunta que pensa que no ha estat contestada? Està contestada? Vostè 
ha fet una pregunta i ha donat una resposta. Segurament no el satisfà, ho 
podran acabar d’aclarir després, però ara ja el que no podem és entrar en 
aquest debat. Disculpi’ns, senyor Raventós. 

Molt bé, doncs queda per respondre el senyor Alonso, que ens ha fet una 
petició de liderar. Bé, doncs a banda, efectivament, de liderar, el que pensem 
és que els ajuntaments de la comarca ens hem de prendre molt seriosament el 
perill, de privatització d’aquest hospital, que va ser una inversió, una aposta 
molt forta i molt important, molt necessària i molt reclamada des de feia moltes 
dècades, i avui ens hem trobat amb un hospital que té una sèrie d’espais que 
no es fan servir. Hem trobat algun llit, fins i tot, en alguna porta d’emergència, i 
això incompleix clarament també la normativa, i de fet, amb l’acomiadament de 
cinquanta persones en un moment en què les llistes d’espera són més que 
importants. 

I d’alguna manera, els que hem fet aquesta visita, i l’hem feta de la mà de 
treballadors i treballadores, el que hem decidit és això, que és el moment 
segurament de començar a parlar d’una manera més coordinada entre els 
diferents municipis afectats, i ens han fet una petició, que aquesta sí que 
aprofito per traslladar-la, no?, i el que ens han dit els treballadors i treballadores 
és que és molt important que de manera escrita pugui quedar constància de les 
queixes dels usuaris, dels pacients. Perquè sembla ser que fins ara no 
existeixen, i clar, la queixa, el lament que fem al veí, al familiar o al carrer no 
serveix de res, el que serveix són les queixes per escrit i, per tant, jo crec que 
també haurem de treballar en aquest sentit. No és segurament una queixa a la 
professionalitat, que sí que hi és, dels professionals, però sí una queixa a un 
servei molt necessari, i fins i tot, torno a dir, amb la sospita que es pugui 
privatitzar alguna part, perquè sembla ser que aquests espais que estan 



tancant es podrien obrir, però obrir per a altres serveis, com deia, privats. Això 
ens preocupa molt, i nosaltres, Esplugues, de la mà d’altres municipis, i 
evidentment les forces polítiques que se sentin preocupades per això, són 
cridades també a afegir-se, i bé, doncs poder d’alguna manera evitar, si és 
possible, aquestes retallades que tant ens preocupen. De fet, no ha marxat 
encara el nostre veí, que és president de la Federació d’Associacions de Veïns 
de tota la comarca, i jo crec que hauríem de treballar també associacions 
veïnals, la mateixa federació, i per tant, de la mateixa manera que a mi se m’ha 
fet una petició jo aprofito també per fer aquí una petició i veure com podem 
treballar conjuntament per poder aturar tot això. 

I per acabar, no només li vull dir, ja que l’anomenava el senyor Julián Carrasco, 
que no sé si l’ha abordat de la mateixa manera el nostre portaveu. Vostè ha fet 
una reflexió sobre la portada de El Pont, i ens parlava del Banc d’Aliments, i 
ens parlava d’una sèrie d’inversions. Pensin que nosaltres tenim una doble 
política, una política que el que intenta és incidir en dos àmbits diferents: un és 
el de l’atenció i l’assistència des del Banc d’Aliments, però no únicament des 
d’aquí –no únicament des d’aquí. De la mateixa manera pensem que durant 
tota aquesta crisi, i ara també, és molt important no frenar l’activitat econòmica. 
I pensem que fer inversions vol dir gent treballant. Aquesta gent no haurà 
d’anar al Banc d’Aliments, aquesta gent, si està treballant, cobrarà una 
retribució a final de mes. I per tant, de la mateixa manera que cal incidir, perquè 
malauradament no som capaços de reactivar l’economia tant com per crear els 
llocs de treball necessaris, i per tant, és imprescindible poder treballar amb 
aquestes famílies en situació de vulnerabilitat social, que no tenen cobertes les 
seves necessitats bàsiques i per tant és imprescindible el programa Banc 
d’Aliments, no tot l’esforç s’hi ha de posar en el Banc d’Aliments. Tot el 
necessari, evidentment, tot el necessari amb la col·laboració de tothom, però 
també és molt important, poder crear ocupació a través, ja no només de plans 
d’ocupació sinó d’una inversió directa, perquè aquestes inversions creen 
ocupació, i això són persones que tenen un lloc de treball. 

Bé, dit això em sembla que no ens hem deixat res més, i per tant, moltíssimes 
gràcies.  

S’aixeca la sessió.”    
 


